
PROTOKÓŁ NR LXXVI/2023 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 14 marca 2023 r. 
 

Obrady odbyły się w trybie stacjonarnym w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji,  

ul. Świętokrzyska 11. Obrady rozpoczęły się o godz. 14.27. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b do 

protokołu) 

2. Radny Sejmiku Wojewódzkiego – Arkadiusz Bąk 

3. Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Mariusz Pasternak 

4. Członek Zarządu Powiatu Ostrowieckiego – Agnieszka Rogalińska 

5. Członek Zarządu Powiatu Ostrowieckiego – Łukasz Dybiec 

6. Wiceprezydent Miasta – Artur Łakomiec 

7. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

 

Nieobecni radni: Mateusz Czeremcha, Grażyna Maj, Jerzy Wrona. 

 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Otwieram siedemdziesiątą szóstą 

(LXXVI) sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Proszę Państwa Radnych  

o zalogowanie się do systemu. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że 

posiadamy wymagane quorum by podejmować prawomocne uchwały. Witam 

Radnych Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Witam Radnych Sejmiku 

Wojewódzkiego. Jest z nami Pan Arkadiusz Bąk. Witam Przewodniczącego Rady 

Powiatu Pana Mariusza Pasternaka… 

Logować? Co się dzieje, Panowie informatycy? Niektórzy Radni nie mogą się 

zalogować do systemu? Już? Teraz można. Już. Więc jeszcze raz.  

Witam Radnych Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Witam Pana Arkadiusza 

Bąka – Radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. Witam Przewodniczącego 

Rady Powiatu Ostrowieckiego – Pana Mariusza Pasternaka. Witam członków 

Zarządu Powiatu w osobie Agnieszki Rogalińskiej i Łukasza Dybca. Witam 

Wiceprezydenta Miasta Pana Artura Łakomca, Skarbnika Miasta Pana Sławomira 

Kijaka oraz wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, jak również 

internautów, którzy obserwują nasze obrady online.  

Szanowni Państwo Radni! Zanim przejdziemy do porządku obrad, chciałabym 

Państwa poprosić o uczczenie minutą ciszy pamięć naszej Koleżanki Radnej 

Bożenny Morycińskiej, która zmarła w dniu 13 lutego br. Radna Bożenna Morycińska 

była radną w kadencjach: 2006-2010, jak również w 2018-2023. W pierwszej 
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kadencji była członkiem Komisji Samorządowej oraz Wiceprzewodniczącą Komisji 

ds. Rodziny. Natomiast w obecnej kadencji była Wiceprzewodniczącą Komisji ds. 

Rodziny, członkiem Komisji Budżetu i Komisji Rewizyjnej. Proszę o uczczenie 

pamięci Radnej Bożenny minutą ciszy.  

 

Radni Rady Miasta uczcili minutą ciszy pamięć Radnej Bożenny Morycińskiej. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję Państwu.  

Proszę Państwa, jak zwykle dwie klauzule informacyjne i wiadomo, jedna dotyczy 

ochrony danych osobowych w związku z rozporządzeniem Parlamentu 

Europejskiego i Rady Europy z 2016 r. Występuje już teraz zjawisko ochrony danych 

osobowych. Tutaj informuję Państwa jak zwykle, że jeszcze w trakcie obrad 

wymieniacie Państwo swoje dane osobowe, a więc: nazwisko, imię, adres. To 

pamiętajmy o tym, że sesja jest nagrywana i te dane są publicznie dostępne. 

Natomiast zgoda od radnego nie jest wymagana na taką informację publiczną, gdyż 

jesteśmy osobami publicznymi z racji wyboru. Natomiast, jeśli będziemy wymieniać 

nazwiska osób trzecich w swoich wypowiedziach, pamiętajmy zatem, że musimy 

mieć zgodę tych osób na to, żeby używać ich danych osobowych.  

I druga informacja również związana z dyrektywami Parlamentu Europejskiego  

i ustawą z dnia 4 kwietnia 2019 r., dotyczy ona tego, że wszystkie materiały 

publikowane na stronach samorządu terytorialnego są przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych, więc zgodnie z aktami prawnymi, które wymieniłam nagrania 

obrad sesji Rady Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących.  

 

Ad III/ Złożenie ślubowania przez Radną Rady Miasta:  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Teraz przystąpimy, proszę Państwa,  

do punktu II porządku naszych obrad - złożenie ślubowania przez Radną Rady 

Miasta. Otóż, Szanowni Państwo Radni, postanowieniem Nr II/ 2023 Komisarza 

Wyborczego w Kielcach IV z dnia 1 marca 2023 r. w sprawie obsadzenia mandatu 

radnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w okręgu wyborczym nr 4, na 

miejsce wygasłego mandatu wstępuje Pani Krystyna Zofia Dziewięcka, która w 

wyborach w dniu 23 października 2018 r. uzyskała kolejno największą liczbę głosów, 

nie utraciła prawa wybieralności oraz nie zrzekła się pierwszeństwa do objęcia 

mandatu. Szanowni Państwo! Zgodnie więc z art. 23 a ust. 1 i 2 ustawy o 

samorządzie gminnym i Statutem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, radni przed 

przystąpieniem do wykonywania mandatu radnego składają ślubowanie. Po 

odczytaniu przeze mnie roty wywołana Radna wypowiada słowo: "ślubuję". 

Ślubowanie może być złożone również z dodatkiem zdania: "Tak mi dopomóż Bóg." 

Proszę wszystkich Państwa Radnych o powstanie.  

Przystępujemy do ślubowania. "Wierna konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 

ślubuję uroczyście obowiązki radnej sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając 

na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców".   
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Radna K. Dziewięcka – Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę teraz Radną  

o zalogowanie się do systemu. Dziękuję Państwu.  

 

Ad III/ Przedstawienie porządku obrad: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przychodzimy, proszę Państwa, do 

kolejnego punktu porządku obrad, punktu III - przedstawienie porządku obrad. 

Porządek oczywiście dostaliśmy wraz z materiałami. Czy Państwo Radni, czy 

ktokolwiek z Państwa ma uwagi albo chciałby coś wnieść do porządku? Proszę Pana 

Prezydenta Artura Łakomca o zabranie głosu.  

Wiceprezydent Miasta – A. Łakomiec – Szanowni Państwo, chciałbym wnieść 

zmianę dotyczącą,  zaproponować zmianę dotyczącą pkt V – „Podjęcie uchwał  

w sprawie”, ppkt 15 jest, po projekcie uchwały zmieniającym uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec na 2023 rok,  nasz nowy projekt, jako ppkt 16, 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

na 2023 rok. Generalnie cała ta zmiana była procedowana na komisjach, tak, że 

Państwu Radnym są znane zapisy tej zmiany. Tak, że dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

Radnych jeszcze chciałby coś wnieść do porządku obrad? Wobec tego, będziemy 

głosować za umieszczeniem w porządku obrad w punkcie V, jako pkt 16 projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2023, a tym samym, następny projekt uchwały staje się pkt 17. 

Kto jest za przyjęciem do porządku obrad tego projektu uchwały naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę.  

Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy ten punkt do porządku obrad naszej 

dzisiejszej sesji. 

 

Radni Rady Miasta jednogłośnie przyjęli projekt uchwały zmieniający uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2023 r. (imienny 

wykaz głosowania – załącznik nr 2 do protokołu).  

 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum.  

II. Złożenie ślubowania przez Radną Rady Miasta.  

III. Przedstawienie porządku obrad. 

IV. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 30 grudnia 2022 r. i 19 

stycznia 2023 r.  

V. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego,  

2) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego oraz jej przewodniczącego, 

3) przyjęcia „Planu pracy Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2023 rok” 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, 

5) przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2026”, 

6) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”, 

7) nieodpłatnego przejęcia nieruchomości, 

8) zbycia nieruchomości, 

9) nabycia nieruchomości, 

10) nabycia nieruchomości, 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia 

komunalnego, 

12) zmieniająca uchwałę Nr LXXII/133/2022 Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 7 grudnia 2022 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski,  

13) przyjęcia programu osłonowego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023,  

14) udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego, 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2023 r., 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2023 r., 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023 – 2029. 

VI. Informacja Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego dotycząca 

roszczeń odszkodowawczych na skutek uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz naliczania tzw. „renty 

planistycznej” w 2022 r. 

VII. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

VIII. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 21 grudnia 2022 r. 

do 3 marca 2023 r. 

IX. Sprawy różne (m.in. sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2022 r.). 

X. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
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Ad IV/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 30 grudnia 2022 r.  

i 19 stycznia 2023 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do punktu IV 

porządku obrad, mianowicie przyjęcie protokołu sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 30 grudnia 2022 r. i 19 stycznia 2023 r. Czy Państwo 

Radni mają uwagi do tych protokołów? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy  

do głosowania protokołu sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

30 grudnia 2022 r. Kto jest za przyjęciem protokołu naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Prosimy o oddanie głosu Artura Głąba. Stwierdzam, że 

protokół przyjęliśmy.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego  z dnia 30  grudnia 2022 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głosujemy kolejny protokół z dnia  

19 stycznia 2023 r. Kto jest za przyjęciem protokołu naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że również i ten protokół przyjęliśmy.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 19 stycznia 2023 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

 

 

Ad V/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu V porządku 

obrad dzisiejszej sesji, mianowicie podjęcie uchwał w sprawach. Jako pierwszy 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych Komisji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Czy Państwo Radni 

mają pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały. Kto jest za przyjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/15/2023 – załącznik nr 6 do protokołu. 
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2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz jej przewodniczącego. Czy Państwo Radni mają pytania  

do projektu tej uchwały? Wobec tego głosujemy projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz jej przewodniczącego. Kto jest za podjęciem uchwały naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że tę uchwałę również 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie powołania 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz jej 

przewodniczącego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/16/2023 – załącznik nr 8 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2023. 

Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę kolejno 

Przewodniczących o podanie nam opinii komisji. Jako pierwszy zabierze głos 

Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja Strategii 

i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Zabierze głos teraz 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Radnego Dariusza 

Kaszubę. 
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Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Chciałbym dopytać, przed głosowaniem tej uchwały, ponieważ 

obligatoryjnie wszystkie Kluby mają obowiązek przedstawienia swoich propozycji do 

planu pracy miasta. I tak zgodnie z tym wymogiem - 30 stycznia bieżącego roku,  

w imieniu Klubu wysłaliśmy na adres mailowy biura Rady Miasta propozycje Klubu 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Tych 

propozycji w tym roku zaproponowaliśmy 10. I w związku z tym, że nie wszystkie one 

się znajdują w planie uchwały, którą mamy dzisiaj procedować, pragnąłbym uzyskać 

informację, w jakich terminach pozostałe propozycje naszego Klubu będą w planie 

pracy Rady Miasta ujęte. To po pierwsze. Po drugie chciałbym powiedzieć, że  

w planie pracy Rady Miasta, który – jak zawsze, co roku słyszymy – jest elastyczny  

i ma możliwość zmiany, znalazła się na pewno jedna propozycja, która u nas jest  

pkt 4 i brzmi ona tak: "Analiza realizacji zadań z zakresu obrony cywilnej, ocena 

stanu ilości budowli ochronnych oraz środków ochronnych dla ludności Gmina 

Ostrowiec Świętokrzyski”. Rozumiem, że jest to ujęte w punkcie planu pracy Rady 

Miasta odnośnie stanu bezpieczeństwa. Niemniej jednak, pozostałe 9 naszych 

propozycji, a wśród nich chociażby, w takim wypadku warto przytoczyć chyba w tym 

momencie, skoro nie są one ujęte publicznie dostępne, proponowaliśmy analizę 

sytuacji demograficznej oraz ich skutków dla rozwoju miasta. Propozycją drugą była: 

analiza ładu przestrzennego w kontekście stwarzania możliwości rozwoju społeczno-

gospodarczego miasta, jako czynnika przeciwdziałającego depopulacji. Również 

proponowaliśmy analizę polityki strategii promocji gospodarczej miasta. Punkt 

czwarty został ujęty, o czym mówiłem przed chwilą. Punkt piąty, chcieliśmy także 

zorganizować sesję poświęconą Spółce MWiK, i także nowemu systemowi 

zarządzania siecią wodociągową w tej spółce. Również chcieliśmy się zająć analizą 

etapów podziału Spółki Miejska Energetyka Cieplna oraz kosztów produkcji ciepła dla 

mieszkańców. W punkcie 7 proponowaliśmy informację o podjętych i planowanych 

działaniach inwestycyjnych w mieście, które poprawią rynek pracy dla mieszkańców. 

No i ósmy punkt, który był chyba dość ważny – nieobecna dzisiaj na sesji Pani 

Radna Grażyna Maj zwraca się w tej kwestii – wzorem większości miast i gmin  

w Polsce prosiliśmy o opracowanie harmonogramu pracy Rady Miasta na 2023 przy 

współpracy wszystkich klubów. Chodziło o kalendarz sesji takich, które wynikają z 

konieczności, z pewnych terminów. Ponadto chcieliśmy dokonać analizy współpracy 

gminy z organizacjami pozarządowymi, jak również w dziesiątym punkcie 

proponowaliśmy ocenę stanu przygotowania terenów inwestycyjnych w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, umożliwiających rozwój przedsiębiorczości na terenie gminy. Tak 

więc, z tych dziesięciu jedna jest na pewno, co z pozostałymi? Bardzo proszę  

o odpowiedź. Dziękuję na razie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy są dalsze pytania do tego punktu  

w porządku obrad i do tego projektu uchwały? Proszę Państwa, tak. No, jak wiemy  

z doświadczenia, no jak by nie było, to już jesteśmy tutaj, kilka ładnych lat razem. Nie 

jest to takie łatwe, żeby aż tyle punktów włączyć do porządku, do planu pracy Rady, 

ponieważ no, nie bylibyśmy prawdopodobnie w stanie nawet wszystkich tych 

punktów przepracować. Tym bardziej, że jak pamiętam było i tak, że niektóre punkty 
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trzeba było jakby z opóźnieniem o nich mówić, bo nie zdołaliśmy po prostu wcześniej 

nawet podjąć tych tematów, bo zabrakło trochę czasu. Ponieważ jednak sporo jest 

tych różnych projektów uchwał dotyczących życia miasta, więc no siłą rzeczy nie da 

się wszystkich tych punktów umieścić. Inna sprawa jest tego rodzaju, że wszystkie 

Kluby złożyły swoje propozycje. I tak: Klub, którego Przewodniczącym jest Radny 

Wójcik, złożył trzy propozycje. Klub Państwa złożył dziesięć tych propozycji. Klub 

KWW złożył trzy propozycje. Wówczas trzeba, by wszystkie propozycje klubów, jeśli 

bym chciała umieścić Państwa wszystkie propozycje w planie pracy, to również  

i pozostałych klubów, żeby nie było jakiś, powiedzmy uwag do tego, że ktoś został  

w tym momencie pominięty. A więc, już by było tych punktów szesnaście. Proszę 

Państwa, nie wiem, czy w ogóle służby tutaj prezydenckie byłyby w stanie w ogóle te 

wszystkie materiały opracować, i na każdą sesję, bo sesja jest jedna w miesiącu, no 

to szesnaście punktów, a dwanaście sesji, czy czternaście, no to powiedzmy nie 

dałoby się nawet tego wszystkiego przepracować. Zawsze mówię, jestem otwarta, 

chociaż do tej pory nie spotkałam się z takim głosem Państwa, żeby zaproponować 

jakiś dodatkowy punkt, który Państwo wnosili, a nie był w porządku, w planie pracy 

Rady i ten temat możemy sobie dopracować, bo przecież nic nie stoi na 

przeszkodzie, żebyśmy porozmawiali na przykład o spółce Miejskie Wodociągi. Nic 

nie stoi na przeszkodzie, jeśli taki temat zostanie zgłoszony, możemy poprosić o 

opracowanie tematu i wnieść go pod obrady Rady sesji. Także myślę, że to w miarę 

sprawiedliwie został ten temat jakoś przybliżony Państwu w tym planie pracy przy 

założeniu, że również punkt dziewiąty, czyli analiza współpracy gminy z 

organizacjami pozarządowymi, mieści się w tematyce "Aktywizowanie mieszkańców 

Ostrowca Świętokrzyskiego poprzez lokalne inicjatywy", a więc dwa punkty wzięliśmy 

jakby z planu pracy, do planu pracy z Klubu PiS, natomiast z pozostałych klubów po 

jednym. Tak, że myślę, że no nie jesteście Państwo pokrzywdzeni, że tak jesteście tu 

dyskryminowani. Zawsze mówię: będą tematy, będziecie zainteresowani, zawsze 

można temat wnieść na sesję i można poprosić o to, żeby ten temat jednak 

przeanalizować na sesji. Tak, że na tyle, na ile udało mi się wyjaśnić, no to. Radny 

jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę bardzo.  

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Dziękuję w imieniu Klubu za udzielone 

wyjaśnia. Cieszę się, że to Pani Przewodnicząca użyła słowa "dyskryminacja", zaś 

pragnę tylko dodać, że niektóre z tych punktów można połączyć na jednej sesji. To 

nie jest tak, że jeden punkt, jedna sesja. Nigdy nie było takiego wymogu. A ja również 

pragnę przypomnieć, że większość sesji w Radzie Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, to są sesję nadzwyczajne w stosunku do sesji zwyczajnych tak, 

jak dzisiejsza. Dziękuję za wyjaśnienia. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No nie będziemy, proszę Państwa, 

wyrokować, jakie te sesje będą w tym roku, jak one będą wyglądać. Być może 

będziemy mieć więcej sesji zwyczajnych, a więc będziemy mogli rozmawiać również 

o innych tematach, nie tylko o takich stricte pilnych. No to chyba tyle miałbym 

Państwu do powiedzenia w tym temacie. Czy są jeszcze jakieś dalsze uwagi? Jeśli 

nie ma, głosujemy zatem projekt uchwały, który dotyczy przyjęcia "Planu pracy Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2023." Kto jest za przyjęciem uchwały 
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naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę.  

I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że przy 17 głosach 

za i 3 głosach wstrzymujących przyjęliśmy Plan pracy Rady Miasta na rok 2023.  

 

Radni RM – przy 17 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 3 głosach 

wstrzymujących – podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2023 (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/17/2023 – załącznik nr 10 do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy zatem do punktu 

czwartego, który mówi o, to jest projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli. Tu Szanowni Państwo, 

proszę o naniesienie poprawki. W projekcie uchwały, § 1 pkt 1, gdzie jest mowa  

o treści § 3 proszę o wykreślenie słowa "wykonania" i wpisanie "wykorzystania". Była 

już mowa na niektórych komisjach, ale być może nie na wszystkich, więc jeszcze 

informacyjnie. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu oraz przez Komisję Budżetu. Proszę Komisję Edukacji o zabranie 

głosu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Komisję Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni 

mają zapytania, uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. Kto jest za podjęciem uchwały naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/18/2023 – załącznik nr 12 do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

przyjęcia "Programu opieki nad zabytkami miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

na lata 2023-2026". Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, 

Komisję  Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Panów 

Przewodniczących o przedstawienie nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
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Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja Strategii 

i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu uchwały? Proszę Radny Artur Głąb. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! 

Zaproszeni Goście! Szanowni Państwo! Tak, jak już tutaj Pani Przewodnicząca 

przedstawiła ten projekt uchwały, który mamy dzisiaj podjąć, czyli "Gminny program 

opieki nad zabytkami miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 2023-26". No pochyliłem się 

nad tym dokumentem i niestety, muszę powiedzieć, że zawiera on bardzo wiele 

błędów. Począwszy od błędów merytorycznych, błędnych dat poprzez poprzekręcane 

nazwy i nazwiska. Ale chyba największym błędem jest to, że w tym dokumencie są 

obiekty, które: bądź obiekt nie istnieje, bądź przeniesiony jest do innego miasta. 

Podam może kilka przykładów, bo mam ich naprawdę wiele, ale chyba trudno będzie 

je wszystkie wymienić. Mamy wymieniony na str. 44 nieistniejący zabytek ruchomy, 

który już nie jest na terenie Ostrowca Świętokrzyskiego, a nadal jest wymieniany, 

czyli "Typograf Augsburg", który był na ulicy Denkowskiej, a teraz jest w Lublinie. Na 

str. 23 kolejny obiekt, czyli jest wymieniana, jako pomnik przyrody, lipa na terenie 

parku w Częstocicach. Niestety, od kilku lat już jej nie ma. Był czas, żeby się myślę  

w tym względzie tutaj uświadomić i zmienić to. Następnie mylenie nazw i nazwisk, to 

co powiedziałem na samym początku. I też str. 23 w zarysie historii obszaru miasta 

mamy tutaj napisane "Ludwinów" zamiast "Ludwików". Następnie mowa jest  

o Krzemionkach, które są, tak jest napisane, ewenementem na skalę europejską.  

Ja uważam, że na skale światową, bo już od pewnego czasu są już w UNESCO. 

Mylenie nazw i nazwisk, czyli str. 28 - i tak, mamy napisane: Browar. To jest browar 

w majątku Saskiego, a nie Suskiego i to w dwóch miejscach. Tak - Suskiego, w 

dwóch miejscach. Dalej podawane są całkiem fałszywe informacje, czyli np., że 

Cukrownia Częstocice jest pierwszą w Królestwie Polskim. Co nie jest prawdą. 

Zostało to już powtórzone wielokrotnie w różnych publikacjach, łącznie z 

przytoczeniem dokumentów, że tak jest na podstawie tego. Wobec tego można 

twierdzić, że właśnie no tutaj nie jest tą cukrownią pierwszą. Jest to, niestety, błąd 

powtarzany. Może tylko dodam, że pierwszą w Królestwie Polskim była cukrownia  

w Izdebnie, koło Błonia. Mamy, Szanowni Państwo, str. 25 - łączenie w jeden fakt 

rozbieżnych czasowo faktów, które zlokalizowane były w różnych miejscach. I tak  

np. włączenie w jeden twór Cegielni na Kuźni z Cegielnią Klepackiego. No, Cegielnia 

Władysława Klepackiego, jak wiemy, to Cegielnia na Ludwikowie, obecny TABEX 

OZMO. A owszem, na Kuźni była cegielnia, ale to była zupełnie inna cegielnia. Tutaj 

kolejne. Szanowni Państwo! No co do Cukrowni, wrócę jeszcze - są mylone daty. 
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Data budowy, nawet w obrębie jednego obiektu są podawane różne daty. Najpierw 

jest napisane tak, jak to wcześniej powiedziałem, że Cukrownia Częstocice jest 

pierwszą w Królestwie Polskim, a tutaj na str. 28 mamy daty dotyczące cukrowni:  

1862-2006. Co to za data? Trudno powiedzieć. Jeśli tam była starsza od tej tutaj, 

dopiero w latach 1860 zaczęła funkcjonować. No to chyba wszystkie w Królestwie 

Polskim ją wyprzedziły. Strona 37 dotyczy informacji o Muzeum Historyczno-

Archeologicznego. Czytam, że pałac zbudowany w 1887 roku. Nic podobnego. Był 

budowany od 1887 do 1899. Niestety, przy tej samym informacji są mylone elementy 

architektoniczne: portyk mylony jest z tarasem. Nie wiem, skąd takie informacje  

i dlaczego tak dużo pomyłek? Dlaczego ten dokument jest tak nierzetelnie 

przygotowany? Drodzy Państwo! Mam tych błędów naprawdę jeszcze co najmniej 

kilka, może kilkanaście. Nie chciałbym już tutaj wszystkich dodatkowo tutaj cytować  

i omawiać. Uważam, że Rada Miasta - Pani Przewodnicząca, tego dokumentu nie 

powinna podejmować. Ten dokument powinien być poprawiony, bo w obecnym 

brzmieniu, niestety, jest nie do przyjęcia. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze Państwo? 

Proszę Radny Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Podzielam zdanie kolegi Radnego Artura, że 

dokument jest nierzetelnie opracowany. Faktem jest, że Rada Miasta powinna 

przyjąć "Gminny program opieki nad zabytkami miasta", niemniej jednak niechaj on 

będzie opracowany w sposób rzetelny, miarodajny i wiarygodny. Tak nie jest. Ja ze 

swojej strony, żeby nie przedłużać dyskusji nad tym nie do końca wiarygodnym 

dokumentem, podam tylko kilka błędów, tylko z dwóch stron. Stron jest naprawdę 

wiele. Na pewno wydanie tego dokumentu, analiza kosztowała pewną ilość 

pieniędzy. Nie wiem, jaką. Ale proszę Państwa, na stronie 26: na terenie naszego 

miasta, cytat: „aktywnie działała Armia Krajowa i Armia Ludowa”. Porównywanie tych 

dwóch organizacji jest dość ciekawym pomysłem, zaś pytanie: czy temu, kto to pisał, 

wiadome jest, czy były jakieś inne organizacje oprócz Armii Krajowej i Armii Ludowej, 

których to działalności nie sposób porównywać. Pewnie były, nie są to ujęte. 

Następne kuriozum w kolejnym akapicie tej strony: dnia 16 stycznia 1945 roku 

Ostrowiec Świętokrzyski został wyzwolony. Ja gratuluję, jako historyk tego 

określenia. Dzisiaj z perspektywy lat patrzy się inaczej na tą epokę. Wyzwolenie nie 

było wyzwoleniem. To jest publicznie wiadome. Poza tym, no wydaje mi się, że 

można było słowo wyzwolenie zastąpić innym bardziej odpowiednim określeniem. To 

strona 26. Ale proszę Państwa, kulminacja - strona 33. I tak na szybko, żeby nie 

przedłużać. Proszę Państwa, cmentarz parafialny w Denkowie. Oczywiście, obok 

kaplicy Rodziny Kotkowskich jest pomnik powstańców - jakich? Warszawskich, 

wielkopolskich, lwowskich? Nie - styczniowych. Proszę Państwa, nie ma o tym słowa. 

Jest pomnik Powstańców Styczniowych poległych w bitwie bodzechowskiej? To 

trzeba uzupełnić. Jesteśmy im to winni, oni zginęli niedaleko Ostrowca. To nie są 

jacyś powstańcy, może jeszcze z innego kraju. Dalej na Cmentarzu Parafialnym 

Świętego Michała Archanioła czytamy, że są nagrobki Franciszka Żwirko i Stanisława 

Wigury. No, przeciekawa sytuacja. Ja pierwsze słyszę, żeby oni byli tam pochowani, 
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że mieli swoje nagrobki. Naprawdę. To nie są nagrobki. To jest symboliczna mogiła 

usypana w momencie, kiedy Polska dowiedziała się o śmierci tych doskonałych 

lotników, w katastrofie lotniczej pod Cierlickiem. Oni są pochowani zupełnie gdzie 

indziej. Zaś ten charakterystyczny pomnik ze śmigłem lotniczym, obecnie 

czterołopatowym, jest tylko miejscem symbolicznym. To nie jest nagrobek, gdzie oni 

spoczywają. Co to za informacja? Proszę Państwa, dalej. Wystawiony w 1929 roku 

pomnik z płytą z piaskowca poświęconą Zygmuntowi Derlikowskiemu i ostrowieckim 

ochotnikom wojny polsko-bolszewickiej. To nie jest –  wiem, że potoczna nazwa to 

jest obelisk Derlikowskiego – ale inskrypcja na nim jest nieco szersza. Wypadałoby ją 

tutaj zacytować. I kończąc, proszę Państwa, 32 groby żołnierzy Wojska Polskiego  

z Armii "Prusy". To są ci, którzy są pochowani na cmentarzu razem z żołnierzami 

I wojny światowej. Liczba 32 jest do dyskusji, ale to nie byli żołnierze, tylko z Armii 

"Prusy". Armia "Prusy" wystawiła swoje jednostki, które brały udział w bitwie pod Iłżą  

i w innych starciach. W Ostrowcu są pochowani żołnierze 1935 r. z różnych 

jednostek, a nie tylko z Armii "Prusy". Jest to błąd i przeinaczenie. Pani 

Przewodnicząca! Uważam, że ten projekt uchwały jest do poprawy. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo za te cenne uwagi 

historyczne. Aczkolwiek ubolewam nad tym, że materiały otrzymaliśmy 7 dni przed 

sesją i że na komisjach nie zostały te uwagi już wniesione, bo wtedy można by było 

po prostu ten punkt usunąć z porządku obrad i nawet byśmy tutaj dzisiaj się nie 

pochylali nad tym, wiedząc o tym, że jest tyle różnych błędnych zapisów. Ale 

prosiłabym jeszcze Pana Prezydenta o zabranie głosu. 

Wiceprezydent Miasta – A. Łakomiec – Szanowni Państwo! Dziękuję bardzo za 

wnikliwe, wnikliwe przeanalizowanie tego dokumentu. Ja mam tylko pytanie do Pani 

Naczelnik Pory, jaki mamy termin do zatwierdzenia tego planu, Gminnego programu 

opieki nad zabytkami?  

Zastępca Naczelnika Wydziału Planowania i Rozwoju – J. Pora – wypowiedź bez 

mikrofonu, nie można jej odtworzyć z nagrania. 

Wiceprezydent Miasta - A. Łakomiec - Aha, no to, czyli uważam, że tutaj postaramy 

się zmienić te zapisy błędne i będziemy procedować jeszcze, procedować od nowa. 

Czyli wycofujemy na wniosek, właśnie. Proszę bardzo. Aha, to proszę bardzo.  

Zastępca Naczelnika Wydziału Planowania i Rozwoju – J. Pora – wypowiedź bez 

mikrofonu, nie można jej odtworzyć z nagrania. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze są jakieś uwagi? Mikrofon.  

Kierownik Referatu ds. Planowania Przestrzennego Wydziału Planowania i Rozwoju 

UM – B. Bednarek – Nie, ja postaram się głośno mówić. Chciałam wyrazić wyrazy 

skruchy, jeśli Państwo tutaj znaleźli tyle uwag. Tylko mając możliwość 

wypowiedzenia się, chciałam bym powiedzieć pewnego rodzaju sprostowanie. Jak 

sama nazwa wskazuje "Program ochrony”, opieki nad, program, Gminny program 

opieki nad zabytkami" dotyczy obiektów generalnie należących do miasta, do Gminy. 

Natomiast historia, która została tutaj przedstawiona, miała formę informacyjną. 

Program zawiera również przewidywania monitorowania tego programu, które 

odbywały się co 2 lata. I następnie jest planowany w 2024. I w gruncie rzeczy ten 

program, jakby został już po raz drugi Państwu przedstawiony i w nim zostały tylko 
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uzupełnione pewne informacje, które przechodziły przez organ z nami uzgadniający. 

Organem uzgadniającym jest Świętokrzyski Wojewódzki Świętokrzyski Konserwator 

Zabytków. I nie jest to dokument, który my tworzymy sobie sami, tylko jest to 

dokument, który tworzy firma na zlecenie, zajmująca się specjalnie, właściwie 

specjalizująca się w wykonywaniu takich opracowań, i następnie podlega on kontroli 

konserwatora zabytków. Konserwator zabytków niewątpliwie wnikliwie sprawdza 

zapisy, i zresztą dwukrotnie była ta, ten Program ochrony zabytków, był 

przedstawiany konserwatorowi, gdyż miał uwagi. Te uwagi zostały dopełnione  

i konserwator pozytywnie opiniując to opracowanie umożliwił nam przedłożenie 

programu Radzie, celem uchwalenia. Natomiast te uwagi, które dotyczą, które były 

przedłożone, są w części tak zwanej informacyjnej, historycznej, część jakby 

opisowej, dotyczące jakby całości miasta, ale nie clue problemu i celu, bo celem są 

tak jak mówię, obiekty należące do gminy będące własnością lub współwłasnością 

gminy. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Kamila Stelmasika.  

Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Dziękuję za to wyjaśnienie 

Pani Naczelnik, ale no ja chyba też czuję się, że muszę przychylić się do opinii 

kolegów, którzy pokazali wręcz karygodne i rażące błędy merytoryczne  

w przygotowaniu tego dokumentu. I po prostu poprosiłbym o wypowiedź radcy 

prawnego - czy taki dokument, w ten sposób przedstawiony, pomimo tego, że go 

opiniował konserwator, Wojewódzki Konserwator Zabytków może być po prostu 

przyjęty? Jeśli nie, tak jak sugerował Pan Prezydent, po prostu poprawmy ten 

dokument i już nie kruszmy o to kopii. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo.  

Ja myślę jednak tak, że opinia radcy prawnego, jaka by ona nie była, nawet jeśliby 

była za tym, żeby przyjąć ten materiał, to i tak nie zmienia to faktu, że są błędy  

w materiale. Ja uważam, że niestety trzeba wycofać ten punkt z porządku obrad, 

uzupełnić go o właściwe dane i przy najbliższej okazji, ponieważ to jest termin taki 

dość ważny, ponieważ na ten rok ten program trzeba by zatwierdzić, więc przy 

najbliższej sesji byśmy się pochylili nad tym programem, a w tej chwili ja bym 

wnioskowała, żeby ten punkt z porządku obrad usunąć. Jednakże będzie 5 minut 

przerwy, podejrzewam, bo Panowie muszą tutaj – informatycy – wnieść taki zapis do 

programu informatycznego i za chwilę przegłosujemy usunięcie tego punktu  

z porządku obrad. To 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 15.08 do godz. 15.19. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jesteśmy przy projekcie uchwały 

dotyczącym "Programu opieki nad zabytkami miasta Ostrowca Świętokrzyskiego". 

Proszę Pana Prezydenta o zabranie głosu.  

Wiceprezydent Miasta – A. Łakomiec – Szanowni Państwo, jako wnioskodawca - 

wycofuję tą w związku z zaistniałymi przesłankami przed przerwą. Wycofuję ten 

wniosek i będziemy procedować na najbliższej sesji Rady Miasta. Dziękuję bardzo.  
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6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Wobec tego 

przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, mianowicie przyjęcia 

"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski." Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o zabieranie głosu. 

Proszę Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

dotyczący przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski". Kto 

jest za przyjęciem projektu uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i 

podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/19/2023 – załącznik nr 14 do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały dotyczącej nieodpłatnego przejęcia nieruchomości o powierzchni  

0,0070 ha położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Akacjowej. Projekt uchwały 

był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego 

Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni 

mają pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radny Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Panie… Nie ma Pana Prezydenta. Więc czytamy w projekcie uchwały, w pozycji 

siódmej, że gmina ma przyjąć w drodze darowizny teren pod poszerzenie drogi 
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wewnętrznej przy ul. Akacjowej. Bardzo prosiłbym o informację, jeśli to możliwe, czy 

jest jakiś plan przejmowania terenów przez gminę na taki cel? Od czego to zależy?  

I czy były wcześniej składane jakieś inne wnioski właśnie podobne, które mówił  

o tym, że mieszkańcy dobrowolnie na rzecz gminy chcą się pozbyć, nie pozbyć, to 

może złe słowo - przekazać jakiś teren, aby uczynić tam drogę dojazdową lub 

poszerzyć istniejącą. Bardzo bym prosił o informację. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy są jeszcze inne pytania 

Państwa Radnych do projektu tej uchwały? Nie widzę w takim razie proszę  

o wyjaśnienie tego tematu. Proszę o zabranie głosu.  

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Wydziału Mienia Komunalnego 

UM – D. Olszańska – Dzień dobry Państwu. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Ja 

tutaj w imieniu Wydziału Mienia Komunalnego, ponieważ jesteśmy autorem tej 

uchwały, chciałabym wyjaśnić tutaj to pytanie Radnego Kaszuby, że teren, tereny 

generalnie przyjmowane w taki sposób pod poszerzenia dróg publicznych, które nie 

mają kategorii dróg publicznych gminnych, odbywają się na sukcesywne wnioski 

składane przez właścicieli. Podkreślę jeszcze, że taki sposób przejęcia, może być 

możliwe tylko i wyłącznie po dokonaniu na wniosek właścicieli - podziałów. Tak i my 

przejmujemy to na wniosek i właściwie w sposób taki na podstawie umowy 

cywilnoprawnej. Tutaj mamy propozycję właściciela, że jest to przekazanie 

nieodpłatne  i w ten sposób realizujemy. Czyli nabywamy sukcesywnie grunt, żeby 

później przy inwestycjach już powiedzmy pomniejszyć sobie takie propozycje 

odszkodowawcze. I uzyskać właściwe parametry dróg, jeżeli będą to drogi zaliczone 

do dróg publicznych, gminnych.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy to jest wystarczające 

wyjaśnienie, Panie Radny? 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wezwany do głosu odpowiadam- jest to 

częściowa odpowiedź, bo pytałem również – czy takie wnioski były odnośnie innych 

terenów – też do przejęcia? Czy jest jakiś plan, według którego takie podziały są 

wykonywane? 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Wydziału Mienia Komunalnego 

UM – D. Olszańska – Myślę, tak jak mówię, planu nie mamy jako takiego, zwłaszcza, 

że to są wnioski składane przez osoby fizyczne w ramach jakby planowanych 

podziałów. I tak, jak zaznaczam, że wtedy kiedy nie jest podział dokonywany pod 

drogę, pod poszerzenie drogi publicznej gminnej. Bo w sytuacji takiej kiedy takie 

podziały są wykonywane i są one zajmowane pod pasy drogowe dróg publicznych 

gminnych, to przechodzi to za odszkodowaniem i nie wymaga do formy aktu 

notarialnego, czyli umowy cywilnoprawnej. Jeżeli chodzi o plan myślę, że tak jak 

mówię, to jest nabywane sukcesywnie na wnioski osób. Nie działamy tutaj, 

powiedzmy tak, czekamy na wnioski właścicieli. Właściwie na tej podstawie 

realizujemy kolejne nabycia. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję za odpowiedź. Rozumiem, że jeżeli mieszkańcy 

zwrócą się z wnioskiem o oddanie nawet całej drogi gminie, to taki wniosek ma 

szansę na powodzenie.  

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Wydziału Mienia Komunalnego 
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UM – D. Olszańska – Nie, to zupełnie inna sytuacja. Tutaj mówimy tylko  

o poszerzeniu, a przekazywanie całych ulic, dróg - myślę, że to już Rada Miasta 

zdecyduje podejmując taką uchwałę, zgadzając się na przejęcia od właścicieli  

w różny sposób drogi o kategorii nawet nie posiadającej powiedzmy tej wymaganej, 

czyli 10–metrowej, w tym momencie.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo za informację. No wydawało mi się, że każda 

darowizna jest mile widziana, jednak to wychodzi trochę inaczej. Dziękuję bardzo 

Pani Przewodnicząca! Dziękuję Pani! Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie, czy są jeszcze dalsze 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

dotyczący nieodpłatnego przejęcia nieruchomości o pow. 0,0070 ha, położonej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Akacjowej. Kto jest za podjęciem uchwały 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę.  

I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nieodpłatnego przejęcia 

nieruchomości (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/20/2023 – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zbycia nieruchomości o łącznej pow. 0,0427 ha położonej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim przy ul. 11 Listopada. Projekt uchwały również był przedmiotem 

obrad Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Kamila Stelmasika o zabranie 

głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy są uwagi, bądź pytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

dotyczący zbycia nieruchomości o pow. 0,0427 ha położonej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim przy ul. 11 Listopada. Kto jest za podjęciem uchwały, podnosi rękę  

i naciska przycisk. Kto jest przeciw, podnosi rękę i naciska przyciski. Kto się 

wstrzymał, podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/21/2023 – załącznik nr 18 do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały dotyczącej nabycia nieruchomości. Jest to lokal mieszkalny  
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w Osiedlu Słonecznym 47/20. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy są pytania do projektu tej 

uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały dotyczący nabycia 

nieruchomości. Lokal mieszkalny w os. Słonecznym 47/20. Kto jest za podjęciem 

uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi 

rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę tę 

również podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/22/2023 – załącznik nr 20 do protokołu. 

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

nabycia nieruchomości, również lokal mieszkalny w ul. Klimkiewiczowskiej 14/3. 

Również był przedmiotem obrad Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę więc, 

Panie Przewodniczący o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten ważny projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają jakieś 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

dotyczący nabycia nieruchomości. Lokal mieszkalny przy ul. Klimkiewiczowskiej 14/3. 

Kto jest za podjęciem, uchwały naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/23/2023 – załącznik nr 22 do protokołu. 

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego. 

Projekt był również opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Panie Przewodniczący o podanie opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia 

komunalnego. Kto jest za projektem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 
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jest przeciw naciska, przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie powołania 

Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/24/2023 – załącznik nr 24 do protokołu. 

 

12) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/133/2022 Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 7 grudnia 2022 w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową, Komisję ds. Rodziny oraz Komisję Budżetu. Proszę kolejno 

Przewodniczących o zabieranie głosu. Komisja Samorządowa.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Komisja ds. Rodziny!  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja  

ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Komisja Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie też zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

zmieniający uchwałę Nr LXXII/133/2022 Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 7 grudnia 2022 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski. Kto jest za podjęciem uchwały podnosi rękę i naciska przycisk. Kto 

jest przeciw, podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się wstrzymał, podnosi rękę  

i naciska przycisk. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zmieniającej uchwałę  

Nr LXXII/133/2022 Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 7 grudnia 2022 r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
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warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich 

pobierania na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/25/2023 – załącznik nr 26 do protokołu. 

 

13) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

przyjęcia programu osłonowego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski "Korpus 

Wsparcia Seniorów" na rok 2023. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową, Komisję ds. Rodziny oraz Komisję Budżetu. Proszę 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam opinii komisji. Jako pierwszy 

zabierze głos Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Przewodniczącego 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Budżetu. Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Budżetu też pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radna Renata Duda. 

Radna R. Duda – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Drodzy 

Państwo! Chodzi mi tutaj o opaski bezpieczeństwa, a konkretnie doczytałam, że do 

modułu II przystąpiło 127 seniorów. Więc rozumiem, że tyle też osób otrzymało te 

opaski. Ja jestem ciekawa, jak się to sprawdza w praktyce, bo – o ile tutaj dobrze 

doczytałam – program jest realizowany od początku tego roku. Prosiłabym  

o przybliżenie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy są dalsze pytania, jeśli nie 

ma, to proszę Panią Dyrektor o zabranie głosu.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – M. Salwerowicz – Witam 

Państwa serdecznie! Stu seniorów otrzymało opaski bezpieczeństwa. 127 - to jest 

liczba osób narastająco w ciągu, w ciągu całego zeszłego roku. W tym roku też 

mamy już zakontraktowane z osobami 100 opasek w ramach, w ramach teleopieki. 

W tym momencie nie mogę jeszcze powiedzieć na 100% – tak, jak mówiłam na 

Komisji – jeszcze badamy, przyglądamy się sprawie, bo na razie kontynuujemy 

teleopiekę w takim wymiarze. Czy będzie taka potrzeba? Myślę, że ten rok nam 

odpowie na to, czy będzie potrzeba kontynuacji. Mamy taką zagwarantowaną do 

końca roku, mamy zagwarantowane finansowanie. Jeśli chodzi o monitoring, bo 

opaski zakupiliśmy w zeszłym roku i te opaski są przez 2 lata na gwarancji, więc 

jeżeli coś się dzieje, a różne rzeczy ze sprzętem się dzieją, więc one są cały czas na 

gwarancji. Monitoring mamy do końca tego roku. Na pewno Państwa poinformuję  

o naszych analizach i obserwacjach w ramach teleopieki. Dziękuję bardzo.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zabrać głos z Państwa? Nie widzę. Wobec tego, głosujemy projekt uchwały 

dotyczący przyjęcia programu osłonowego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski "Korpus 

Wsparcia Seniorów na rok 2023". Kto jest za podjęciem uchwały, podnosi rękę  

i naciska przycisk. Kto jest przeciw, podnosi rękę i naciska przyciski. Kto się 

wstrzymał, podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia programu osłonowego 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023 (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/26/2023 – załącznik nr 28 do protokołu. 

 

14) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu też pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej udzielenia pomocy rzeczowej w dla 

Województwa Świętokrzyskiego. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Świętokrzyskiego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29  

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/27/2023 – załącznik nr 30 do protokołu. 

 

15) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I następny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
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Świętokrzyski na rok 2023. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Budżetu. Proszę więc Przewodniczącego Komisji Budżetu o podanie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023 (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/28/2023 – załącznik nr 32 do protokołu. 

 

16) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 

2023. Przypominam Państwu Radnym, że jest to dodatkowy projekt uchwały, który 

wniesiony został dzisiaj do porządku obrad. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu Rady Miasta. Proszę więc Przewodniczącego o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Komisja Budżetu, Pani 

Przewodnicząca, też pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni 

mają pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2023. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2023 r. (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/29/2023 – załącznik nr 34 do protokołu. 

 

17) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny ostatni już w tym punkcie 

porządku obrad projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029. I tutaj 

należy sobie wymienić załącznik nr 1 i 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

To jest oczywiście konsekwencją wniesienia do porządku poprzedniego projektu 
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uchwały dotyczącej budżetu. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. 

Proszę więc, Panie Przewodniczący o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2023-2029. Kto jest za przyjęciem uchwały, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy również 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029 (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXVI/30/2023 – załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Ad VI/Informacja Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego dotycząca 

roszczeń odszkodowawczych na skutek uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz naliczania tzw. „renty planistycznej”  

w 2022 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad, mianowicie: "Informacja Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego dotycząca roszczeń odszkodowawczych na skutek uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz naliczenia tzw. "renty 

planistycznej" w 2022 roku (załącznik nr 37 do protokołu). Ten materiał 

otrzymaliśmy wcześniej. Czy mają Państwo pytania do tego materiału? Nie widzę.  

 

Ad VII/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do punktu VII 

porządku obrad: "Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach."  

A więc, Szanowni Państwo Radni, w okresie od 30 grudnia minionego roku do  

13 marca br. zgłoszono łącznie 40 interpelacji. I tak: Radny Marek Giemza -  

16 interpelacji, Radna Joanna Pikus - 5 interpelacji, Radny Włodzimierz Sajda -  

2 interpelacje, Radna Renata Duda - jedna interpelacja wspólna z Aronem 

Pietruszką, Radny Aron Pietruszka - jedna interpelacja wspólna z Radną Renatą 

Dudą. Radny Kamil Stelmasik - 7 interpelacji, Radny Dariusz Kaszuba - jedna 

interpelacja, Radny Artur Zawadzki - 2 interpelacje, Andrzej Pałka - 4 interpelacje, 
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Radna Grażyna Maj -jedna interpelacja. Wszystkie one zostały opublikowane  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, jak też 

zostały przekazane niezwłocznie Prezydentowi Miasta celem nadania im dalszego 

biegu.  

 

Ad VIII/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 21 grudnia  

2022 r. do 3 marca 2023 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny punkt obrad dzisiejszych,  

tj. "Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za okres od  

22 grudnia 2022 r. do 2 marca 2023 r. (załącznik nr 38 do protokołu). Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma jakieś pytania do tego materiału? Nie widzę.  

 

Ad IX/Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do "Spraw 

różnych". W sprawach różnych, Szanowni Państwo, otrzymaliśmy w materiałach 

"Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w roku 2022" (załącznik nr 39 do protokołu). Materiał ten był 

oczywiście przedmiotem obrad Komisji Samorządowej, Komisji ds. Rodziny, Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Jak też dotrą albo już dotarły do Państwa informacje, że trzeba się przygotować już 

do składania oświadczeń majątkowych, żeby później nie wyszło, że w ostatniej 

sekundzie ktoś albo po czasie składa. Więc już przypominam Państwu, żeby się do 

tego tematu przygotować. Czy w sprawach różnych są jakieś pytania? Proszę Radny 

Kamil Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Może to nie jest pytanie tylko, 

a może i pytanie, i refleksja, i myśl. Z uwagi na to, że przy Sandomierskiej za chwilę 

rozpocznie się remont, prace budowlane. Na Głogowskiego jeszcze mamy nasze 

miejsce niegotowe, to rozumiem, że będziemy się tutaj w tej przestrzeni przez jakiś 

czas na kolejnych sesjach spotykać? Ja mam taką gorącą prośbę i wiem, że to nie 

jest tylko moja prośba, żebyśmy jednak postarali się tą przestrzeń do pracy troszkę 

inaczej zaaranżować, bo jednak siedzenie w tych krzesełkach tak mocno po 

uczniacku, no nie jest myślę, że dosyć komfortowe, przy tym też siedzenie do siebie 

plecami, nie sprzyja dobrej komunikacji. Więc myślę, że przestrzeń jest tu na tyle 

duża, że można z powodzeniem tutaj wkomponować stół w kształcie podkowy, nie 

wiem - kwadratu -tak, żebyśmy się wspólnie widzieli i lepiej pracowali. Tylko moja 

prośba i mam nadzieję, że uda się to zrobić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Chcę Państwa 

Radnych uspokoić, ponieważ ja sobie wcześniej - wczoraj, zobaczyłam, jak to 

pomieszczenie wygląda, i jak będziemy tu wszyscy siedzieć. No, my akurat 

szczęśliwie wygodnie, ale Państwo niekoniecznie. Więc już wspomniałam do 
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Koleżanek z biura obsługi Rady Miasta, żeby po prostu inaczej zaaranżować, żeby tu 

były jakieś stoły, żeby można było sobie usiąść. I tak rozpracować, żebyśmy się 

wszyscy widzieli, żeby nikt tyłem do siebie nie siedział. Myślę, że istnieje taka 

możliwość i na najbliższą sesję, Koleżanki drogie, bardzo bym prosiła, żeby radni 

mieli jednak większy komfort pracy, bo no, jest to trudne, tak siedzieć, jak cię mogę, 

ale te materiały to nie bardzo jest gdzie sobie położyć. Więc prosiłabym o zmianę  

w ogóle aranżacji tej przestrzeni, z wygodą dla Państwa Radnych. Czy jeszcze są 

jakieś Państwa pytania? Do tego? Proszę, Radny Karol Wójcik.  

Radny K. Wójcik – Pani Przewodnicząca! Chciałem w sprawie historycznej niejako 

zapytać, bo w przestrzeni medialnej, social mediach pojawiła się taka informacja, że 

na Pani ręce wpłynęło pismo dotyczące nadania, prośby, pomysłu nadania 

honorowego obywatelstwa miasta majorowi Piwnikowi "Ponuremu". Z tym, że ja  

z tych doniesień nie mogłem się doczytać - czy to pismo nie trafiło do komisji ds. 

nazewnictwa, być może, czy do innego gremium, które mogłoby się tym zajmować  

z powodów jakichś błędów formalnych w tej, w tym piśmie? Czy były jakieś inne 

jeszcze powody?  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - To znaczy, powiem tak: ja się już 

wielokrotnie wypowiadałam w tej sprawie zarówno w mediach, jak i czytali Państwo 

informacje ostatnio w  "Gazecie Ostrowieckiej". Z formalnego punktu widzenia, ten 

wniosek jakby nie spełnia wymogu zapisów uchwały z 2008 r. Gdzie konkretnie jest 

zakres spraw, w których musiałby się mieścić wniosek, żeby go wnieść pod obrady 

Rady, czy też Komisji Rady. Ponieważ tak nie jest, więc odpowiedź była negatywna 

do projektodawców. Natomiast, w ostatnim czasie został złożony kolejny wniosek, bo 

to już trwa - ta wymiana dokumentów - to trwa już jakiś czas, kolejny wniosek został 

złożony. Powiedzmy, że w treści on jest taki jak załącznik do tego projektu uchwały, 

natomiast nic ten wniosek nowego nie wnosi, jeśli chodzi o zakres z kolei 

problematyki, co do której osoba, o której się mówi, wniosłaby dla rozwoju miasta 

jakieś konkretne sprawy. Więc po prostu skierowałam teraz już ten wniosek do 

Zespołu Radców Prawnych. Zobaczymy, co radcowie prawni na ten temat. Ale po 

prostu, proszę Państwa, myślę tak, że ponieważ są to już jakieś rozbieżne opinie  

i takie rozbieżne jakby stanowiska w tej konkretnej sprawie, ja chciałabym, żeby ten 

temat w jakiejś ciszy rozważać, żeby nie było, że - pamiętamy niedawno, jak 

nadawaliśmy tytuł Honorowego Obywatela Panu Wojciechowi Kotasiakowi. Była 

burza nad osobą. I w sumie to było tak niezręczne i tak niesmaczne, że po prostu 

wolałabym już tego uniknąć. Jeśli już, to niech się uspokoi w ogóle ta cała sytuacja  

i wtedy być może będzie powrót do tego wniosku. A w tej chwili to, to na razie 

uważam, że, że chyba, chyba - nie. Takie jest moje zdanie. Czy jeszcze ktoś z 

Państwa chciałby zabrać głos? Proszę Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Ad vocem do wypowiedzi Kolegi Radnego Karola Wójcika. 

Pragnę wyrazić nadzieję, że ten wniosek znajdzie swoje szczęśliwe zakończenie, bo 

tu nie chodzi o byle kogo, a osobę, która jest znana nie tylko w Ostrowcu, ale w 

całym kraju. I przypomnę, o osobę, która jest absolwentem ostrowieckiego 

gimnazjum Chreptowicza. A więc, i jego życie i dokonania, i bohaterska śmierć 
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pułkownika "Ponurego" Jana Piwnika, jest na tyle chyba przekonywujące, że nie 

będzie dalszych wątpliwości. Cieszę się, że ten wniosek został złożony w formie 

właściwej, odpowiedniej - tak jak to jest w procedurze. No, dalej chyba pozostaje na 

ten wniosek czekać tutaj, na tej sali.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos w tym temacie?  

Radny K. Stelmasik – Jeszcze ja mam tu takie pytanie, żeby usystematyzować sobie 

swoją wiedzę, gdyż w sprawie, którą tutaj kolega Karol wywołał, zwracali się do mnie 

też osoby, które złożyły to pismo na Pani ręce, a wcześniej też Stowarzyszenie 

Rodzin Policyjnych, które też wokół tego tematu „chodzi”, kolokwialnie.  Czyli 

rozumiem, że sprawa wpłynęła na takim wniosku, jaki jest jako załącznik do uchwały, 

i jeśli wpłynął na wniosku, na dokumencie odpowiednim i radcy prawni uznają, że jest 

wszystko  

w porządku, to wniosek ten staje na Radę Miasta, gdyż to Rada Miasta opiniuje  

i podejmuje takie uchwały co do honorowego obywatelstwa miasta. Tak? Tak, należy 

to rozumieć?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak, aczkolwiek według mnie istnieje 

nieścisłość taka formalna, między zapisami tej uchwały z 2008 r. Tam jest pewien 

zakres spraw, w obrębie których powinien ten wniosek się mieścić. Ponieważ się 

akurat nie mieści, to należałoby w pierwszej kolejności, według mnie, wypowiedzą się 

Państwo radcy, zmienić te zapisy uchwały. Więc to powinno się zacząć od zmiany 

zapisów uchwały, a dopiero mówić potem o przyjęciu tego wniosku na sesji Rady 

Miasta, ale to wszystko spokojnie proszę Państwa. W swoim czasie na pewno się ten 

temat rozstrzygnie, tym bardziej, że przypominam Państwu, że zresztą wszyscy 

pewnie pamiętamy, że nie tak dawno było, bodajże trzy lata temu, nadawaliśmy 

nazwę ulicy tego znanego żołnierza i w sumie jest to też znaczna nobilitacja. Tak, że 

myślę, że nie ma tu pośpiechu w tej sprawie akurat. Spokojnie i rozważnie.  

 

Ad X/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze Państwo mają jakieś pytania 

w tym punkcie? Jeśli nie ma, to zamykam obrady LXXVI (76) sesji Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 15.51. 

 

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena 

Renduda-Dudek 

Protokołowały: Marta Kamińska, Eliza Kaniewska 

 


